
Uitnodiging PLV op woensdag 12 mei 2021 

Het bestuur nodigt u van harte uit voor de halfjaarlijkse provinciale ledenvergadering 
(PLV). Deze PLV vindt plaats op woensdag 12 mei om 20.00 uur. Net als de vorige PLV is 
deze vergadering volledig online. 

De agenda ziet er als volgt uit: 

1. Opening en vaststelling agenda 
2. Mededelingen 
3. Notulen PLV november 2020 
4. Evaluatie Tweede Kamerverkiezingen 
5. Jaarrekening 2020 + décharge verlenen bestuur 
6. Verkiezing bestuurslid 
7. Verantwoordingen 

1. Gedeputeerde 
2. Fractie 
3. Bestuur 

8. Deelname verkiezingen Provinciale Staten 2023 
9. Voordracht kascommissie 
10. Voordracht kandidatencommissie gedeputeerde  
11. Punten vreemd aan de orde1 
12. Rondvraag 
13. Sluiting  

Voor wie: alle GroenLinks leden in de provincie Groningen 
Wat: provinciale ledenvergadering Groningen 
Wanneer: woensdag 12 mei om 20.00 uur, we starten stipt, dus log vóór 20.00 uur in. 
Hoelang: we rekenen op een maximaal 2 uur. 
Hoe vergaderen we: via een online vergaderapp, de link en verdere uitleg volgen in een 
mailtje enkele dagen vóór de vergadering.  
Hoe stemmen we: we gaan digitaal stemmen over de onderwerpen waarover stemming 
wordt gewenst. Hiervoor is een digitale stemApp ontwikkeld om over belangrijke zaken 
rechtsgeldig te kunnen stemmen. Deze stemming vindt plaats gedurende 48 uur ná de 
vergadering en ieder lid ontvangt een unieke link om te stemmen. Deze link wordt na de 
vergadering aan de leden verstuurd. 

Hartelijke groet! 

Namens het bestuur GroenLinks Groningen  

Gijs van der Kroef 

Secretaris 

 

 

                                                           
1
 Onderwerpen voor dit punt moeten uiterlijk maandag 10 mei 18.00 uur bij de secretaris 

ontvangen zijn. 
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Notulen van de Provinciale Ledenvergadering op 7 november 2020 
geheel via Zoom 
 

Aanwezigen: 
Bestuur: Ria Damhof, Gijs van der Kroef, Niek Peters, Joris Engbers, Peter Post (notulen) 
Fractie: Hendri Meendering, Melissa van Hoorn, Nadja Siersema, Stephanie Bennett, Bas de Boer; 
Gedeputeerde Nienke Homan 
Leden: Bertine Beugels, Musetta Blaauw (na de pauze), Corry Diertens, Bas Geboers, Beau 
Hegemann (na de pauze), Marita Heinzmann, Frank Helmink, Roelof Lanting, Maarten Meijering, 
Brigitte Meibos, Harrie Miedema, Trevor Mooijman, Henk Moll, Isa Muller, Arjen Nolles, Jos 
Nuchteren, Ellen Offers, Pieter Out, Gerda Steenhuis, Rianne ter Veen, Saskia Visser,  
Gasten: Gebke van Gaal, Landelijk bestuur, Hiske Andriessen, Voorzitter Functioneringscommissie 
 
Ria heet iedereen welkom, en stipt de bijzondere omstandigheden aan, waaronder deze 
ledenvergadering plaats vindt. In het voorjaar is de eerder geplande ledenvergadering door Corona 
niet doorgegaan, nu treffen we elkaar volledig digitaal. 
Zij stipt aan, dat het bestuur niet de volledige ledenlijst heeft gekregen, om de stemtool naar alle 
leden van de provinciale afdeling te kunnen sturen. Dat wordt begin volgende week hersteld. 
Als de leden de stemtool-link dan ontvangen, heeft ieder lid 48 uur de tijd om zijn stem bij de diverse 
onderwerpen uit te brengen. 
 

1. Opening en vaststelling van de agenda 
De vergadering stelt de agenda ongewijzigd vast. 
 

2. Mededelingen 
Geen 
 

3. Notulen PLV oktober 2020 (bedoeld zal zijn 2019) 
Deze worden ongewijzigd vastgesteld 
 

4. Financiën 
Verslag Kascommissie en Jaarrekening 2019 
De vergadering neemt kennis van de Jaarrekening en het verslag van de Kascommissie. 
Bij acclamatie stelt de vergadering de jaarrekening 2019 vast 
 
Begroting 2021 
Roelof vraagt wat de kascommissie vindt van het voorstel om de papieren afschriften af te schaffen. 
Joris geeft aan, dit met de kascommissie besproken te hebben, nadat hij heeft laten zien, dat een 
volledig digitale administratie prima inzicht kan geven en gemakkelijk gedeeld kan worden. De 
kascommissie is enthousiast. Roelof is blij om dit te horen. 
De vergadering …. 
 

5. Evaluatie Kennisgroepen 
Hendri schetst het algemene beeld, dat de kennisgroepen redelijk geslaagd zijn, maar nog niet het 
succes dat de fractie er van verwacht had. Hij heeft het beeld, dat er nog niet veel nieuwe mensen 
gemobiliseerd zijn, in ieder geval niet voor de KG Energie. Mede door Corona zijn de onderwerpen 
die zich geleend hadden voor bespreking in die Kennisgroep wat versnipperd behandeld. Daar zou, 
met inzet van de digital instrumenten, meer in kunnen gebeuren. Al met al is hij gematigd tevreden. 
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Melissa vult aan, dat Hendri hier vooral het beeld van het laatste halve jaar schetst. Als zij terugkijkt 
naar de start van haar Kennisgroep, dan is die enthousiast uit de startblokken gekomen en zijn er 
toen juist wel veel nieuwe mensen aangeschoven. Zij vindt het ook fijn, dat er nu rond specifieke 
onderwerpen, zoals bijvoorbeeld zoutwinning, een beroep op individuele leden gedaan kan worden. 
Nadja heeft het beeld, dat ook de Kennisgroep Landschap veel nieuwe mensen heeft aangetrokken. 
De leden van die kennisgroep hebben geadviseerd om vragen vanuit de fractie gerichter op de 
agenda te zetten, zodat het gesprek zich kan focussen op concrete kwesties. Haar beeld is, dat we 
met een behoorlijk aantal nieuwe gezichten nu een stabiele basis hebben waarop we verder kunnen 
bouwen. 
Brigitte vraagt welke kennisgroepen er zijn. Hendri geeft aan, dat er drie zijn: Energie, Sociaal en 
Landschap. 
Stephanie vond de 3 bijeenkomsten van de KG Sociaal heel vruchtbaar, en noemt cultuur en wonen 
als specifieke onderwerpen, waarover een goed gesprek heeft plaats gevonden. 
Harrie stipt aan, dat er bij de Afdeling Gemeente Groningen een werkgroep Mobiliteit is, waar 
mensen vanuit de provincie ook van harte uitgenodigd zijn om aan te sluiten.  
Hij geeft ook aan, dat hij de Kennisgroep Landschap als een leuke, zinvolle groep ervaart, met een 
paar jonge mensen er bij. 
Henk vindt het jammer dat de Kennisgroep Energie geen relevante inbreng heeft kunnen hebben bij 
de voorbereiding van de RES. Los daarvan heeft hij ook ervaren dat er buiten de kennisgroepen om 
een beroep op leden wordt gedaan. Hij waardeert dat positief. 
Melissa geeft over de werkgroep Mobiliteit aan, dat zij daar weliswaar niet bij kan zijn, vanwege haar 
werk, maar zij houdt contact met deze werkgroep via de Voorzitter van de werkgroep. 
Roelof spreekt uit, dat hij het eens is met de opmerking van Henk over de KG Energie, en spreekt de 
hoop uit dat het in de toekomst beter zal gaan. 
Hendri geeft aan, dat hij de opmerkingen over de KG Energie ter harte zal nemen. 
 

6. Verantwoordingen 
Verantwoording Gedeputeerde 
Als eerste krijgt Nienke het woord. 
Nienke vertelt dat zij rond de RES een aantal bijeenkomsten heeft gehad met raadsleden. Dat heeft 
zij als erg waardevol ervaren en wil dat ook graag vasthouden. 
Zij memoreert, dat bij de coalitievorming drie transities hoog op de onderhandelingsagenda stonden: 
Landbouw, Energie en Economie. Wat heeft het nieuwe college met deze onderwerpen gedaan? Het 
eerste jaar staat natuurlijk vooral in het teken van het kennismaken en inwerken, dan pas kunnen de 
echte programma’s worden gemaakt. Mede onder invloed van Corona heeft dat vertraging 
opgelopen tot na de zomer van dit jaar. 
Recent hebben Provinciale Staten recent de Klimaatagenda vastgesteld, een echte, integrale agenda, 
die voor CO2 reductie uitgaat van en toewerkt naar een andere manier van denken, leven, werken op 
tal van terreinen. 
 
Over de RES merkt Nienke op, dat dit proces minder soepel is gegaan. Haar analyse is, dat de eis om 
op tijd een bod uit te brengen aan het Rijk heeft geïnterfereerd met het proces bij gemeenten en het 
uitgangspunt van de Provincie van Lokaal Eigenaarschap. Het proces om tot goed lokaal 
eigenaarschap te komen was nog niet in iedere gemeente goed georganiseerd en/of afgerond, en 
toen moest het bod van Groningen aan het Rijk er al liggen. Zij schat in, dat we rond dit onderwerp 
nog een lange weg te gaan hebben. 
 
Over de Economische transitie merkt Nienke kort op, dat er een beter verband ontstaat tussen werk 
en groene banen. 
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Daarna stapt zij over naar Natuur en Landschap. Daar is de vraag vooral “Hoe gaan we dat meer 
waarderen?” Zij heeft het gevoel dat de stikstofcrisis in ieder geval geholpen heeft om deze vraag 
weer in beeld te krijgen. Er komt nu een Groninger aanpak Stikstof. Maar ook daar zal het gaan om 
het herwaarderen van natuur en landschap. 
 
Later belt Nienke nog weer even in, om, buiten onder een zonnige, blauwe hemel staand, te melden 
dat zij één belangrijk onderwerp vergeten was te vermelden: Bos en Hout. Daarvoor is er een groot 
plan om op grote schaal bos in Groningen aan te planten, samen met maatregelen op het gebied van 
klimaatadaptatie. Zij zegt toe dit toe te sturen. 
 
Harrie stipt de forse (en groeiende) weerstand tegen grote zonneparken aan. Hoe moeten we daar 
mee omgaan? 
Nienke vertelt, dat de provincie de gemeenten in Groningen al een paar jaar geleden heeft gevraagd 
om een visie zonneparken voor hun gemeente op te stellen, met daarin ook het antwoord op de 
vraag hoe daar bij om te gaan met participatie. 
Meer en meer blijkt, dat participatie een belangrijke randvoorwaarde voor draagvlak voor 
zonneakkers is. Helaas heeft een aantal gemeenten deze visie niet of nog niet, en dan merk je, dat de 
gemeente met lege handen staat, bij concrete initiatieven voor zonne-akkers. Zij noemt Veendam, 
Oldambt (waar er nu hard aan gewerkt wordt) en Pekela. 
In die gemeenten gaat men wat krampachtig om met de discussie. 
Als positief voorbeeld noemt Nienke de gemeente Westerwolde, waar rond de komst van 
zonneparken goede gesprekken met bewoners zijn gevoerd en waar participatie goed wordt 
ingevuld. 
Zij is van mening, dat gemeenten hier echt het voortouw moeten nemen, inclusief het antwoord op 
de vraag voor hoeveel jaar participatie wordt gegarandeerd. Dan kan men ook de vraag 
beantwoorden hoe je als lokaal initiatief de ruimte krijgt of wordt meegenomen. 
Harrie vraagt of het geen probleem is bij het bod aan het Rijk, dat een aantal gemeenten de RES 
hebben afgewezen. Nienke geeft aan, dat dit niet het geval is, ook al omdat er enkele gemeenten zijn 
die hebben aangegeven eventueel wel meer te willen realiseren. Maar hoe dan ook brengt 
Groningen een adequaat bod uit aan het Rijk. 
Tot slot merkt Nienke hier, mede naar aanleiding van een opmerking van Roelof, dat de pers ook niet 
altijd even neutraal is. Over het gegeven dat er in de provincie inmiddels 36 zonneparken zijn 
vergund, waarbij de participatie goed geregeld is, lees je niets in de pers. 
 
Verantwoording Fractie 
De fractieleden hebben allen een schriftelijke verantwoording gegeven, deze is gevoegd bij de 
stukken. 
Vragen van leden bij individuele onderwerpen zijn bij dat onderwerp ondergebracht 
 
Hendri licht daarnaast nog even kort toe, dat het, zoals eerder deze vergadering ook al een paar keer 
aangestipt, een bijzonder half jaar is geweest, onder invloed van Corona. In het begin werden 
onderwerpen vaak uitgesteld, waardoor de agenda’s nu extra vol zijn.  
Gisteren is het aanvullende programma en budget voor de versterkingsoperatie naar buiten 
gekomen. GroenLinks staat daar voorzichtig positief in (andere partijen zijn negatiever). 
 
Arjen voegt aan zijn verantwoording toe, dat de commissie recent het stikstofplan voor de landbouw 
heeft behandeld. Daarbij speelt o.m. de vraag of ‘externe saldering’ in Groningen moet worden 
ingevoerd (er kan dan met stikstofrechten worden gehandeld). Hij had het beter gevonden als hier 
landelijke afspraken over gemaakt waren, maar het is zoals het is. Nu ligt dus de vraag voor of we dit 
ook in Groningen willen (het betreft overigens een bevoegdheid van GS). Je moet bij dit onderwerp 
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goed denken aan de positie van Groninger bedrijven (die moeten niet op achterstand komen doordat 
zij als enige in de wijde omgeving niet kunnen verhandelen), aan de andere kant verwacht Arjen niet 
al te veel van de effecten op de stikstofreductie. 
Wat dat laatste betreft verwacht hij meer van het uitkomen van (grote) veebedrijven; dan zal de 
stikstofproductie wel omlaag gaan. 
Saskia vraagt of het uitkopen van bedrijven niet vooral om de kleine bedrijven zal gaan en dat dan 
alleen de grote overblijven. Arjen geeft aan, dat hij het juist andersom verwacht. 
 
Roelof stelt een vraag over het extern salderen. Hij wijst er op dat er twee soorten stikstof zijn: NH3 
(Ammoniak) in de landbouw en NOX afkomstig van de industrie. Kan daar nog zinvol onderscheid 
tussen gemaakt worden? 
Arjen geeft aan, dat beide stoffen een vergelijkbaar effect op de natuur hebben, waarbij ammoniak 
op kortere afstand van de bron neerslaag dan NOX, dat meestal via schoorstenen een bedrijf verlaat 
en daardoor een wijdere verspreiding heeft. De productie van Ammoniak in de landbouw is zoveel 
groter dan de productie van NOX, dat het geen voorkeur heeft om het geopperde onderscheid te 
maken. 
Harrie vult hierop aan, dat hij vanuit zijn werk weet, dat het juridisch ook niet mogelijk is om dit 
onderscheid te maken. 
 
Henk informeert naar het standpunt van de fractie over het nieuwe budget voor de 
versterkingsoperatie. Hij was zelf positief verrast door de nieuwe regeling, maar snapt ook de 
negatievere reacties van de betrokken organisaties. Hij herinnert er aan, dat eerder becijferd is, dat 
er in totaal € 10 miljard nodig is voor de totale herstel- en versterkingsoperatie. Met de nieuwe 
regeling er bij komen we op ca € 2,5 a 3 miljard; dan zijn we er dus nog lang niet. Dat is de MACRO 
overweging. Maar ook op MICRO niveau blijft er nog te veel liggen; al die mensen die nog niet 
geholpen zijn of die met de schadevergoeding maar deels uit de brand zijn. Als deze regeling nu dus 
de laatste zet is, dan eindigt Groningen ver in de min. Hij bepleit dat we het momentum vasthouden! 
Hendri vindt, dat Henk met zijn schets de kern van de problematiek raakt. Aan de andere kant, merkt 
hij op, ligt er, anders dan Henk leek te veronderstellen, geen limiet op schadeherstel, dat gaat 
gewoon door. Het loopt nog steeds niet lekker, er zijn nog steeds forse achterstanden. Maar als 
mensen echt moeten versterken, dan gaat dat door. 
 
Roelof bedankt de fractie voor de schriftelijke verantwoording en de mondelinge aanvulling. Hij wil 
er één klein onderdeel uitlichten: de bomenkap aan de Doezumer Tocht is mede dankzij de 
inspanningen van GroenLinks niet doorgegaan. Wat hem betreft een mooie illustratie van het 
gegeven dat GroenLinks in Groningen nu een echte bestuurspartij is, maar ook in de lokale 
samenleving met concrete resultaten kan komen. 
 
Jos  vraagt of de fractie al meer weet van de hoogte van de overschrijdingen van de kosten voor de 
Zuidelijke Ringweg en het vervolg daarvan. 
Hendri antwoord, dat dezelfde vragen aan het college van GS zijn gesteld. De staten weten ook niet 
meer dan al bekend is. 
 
Verantwoording bestuur 
De leden hebben geen vragen. 
 
Functioneringscommissie 
Hiske ligt het schriftelijke stuk dat de leden hebben ontvangen nog even toe. Zij excuseert de leden 
Corrie en Itie: die konden er vandaag helaas niet bij zijn, anders hadden ze dat zeker gedaan. 
Zij wil benadrukken hoe plezierig en open de gesprekken met de gedeputeerde, de fractie en de 
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leden van de fractie zijn verlopen. Eerst wilde iedereen de gesprekken graag op een fysieke locatie 
voeren, maar in eerste instantie kon dat niet. Later is dat dan toch gelukt. De commissie waardeerde 
vooral de openheid in de gesprekken. In het stuk geeft de commissie wat aandachtspunten, Hiske is 
bereid daar vragen over te beantwoorden. In de volgende gesprekken zal de commissie wat meer de 
diepte in gaan met de gedeputeerde en de fractie(leden). 
Er komen geen vragen van de leden. Hierna bedankt Hiske voor de aandacht en verlaat de 
vergadering. 
 

PAUZE 
 

7. Bestuursverkiezingen 
Ria wijst er op, dat in de stukken de verantwoording van de gevolgde procedure is te vinden. Daar 
zijn geen vragen over vanuit de leden. 
Gijs vult aan, dat iedereen kan zien, dat er inmiddels vier bestuursleden vertrokken zijn, en er 
vandaag – als de leden dat willen – weer twee bij komen. Saldo: -2. De ambitie is echter om méér 
bestuursleden te vinden. We blijven dus zoeken naar nieuwe bestuursleden, iedereen die eens wil 
praten of een bestuursvergadering wil bijwonen is van harte welkom. 
 
Beau licht kort haar kandidatuur toe. Zij is sinds begin dit jaar onze DMM (Digital Media Manager) en 
heeft in die hoedanigheid inmiddels een aantal fractie- en bestuursvergaderingen bijgewoond. Zij 
realiseert zich, dat zij een stuk jonger is dan het gemiddelde bestuurslid. Dat wil zij graag inzetten om 
meer jongeren te trekken. 
 
Harrie licht kort zijn kandidatuur voor het bestuurslidmaatschap en het voorzitterschap toe. De 
meeste mensen zullen hem kennen van de jaren dat hij Statenlid is geweest, tot het eind van de 
vorige periode. Hij woont in de Oosterparkwijk, werkt voor natuurbescherming in Noord-Holland. Hij 
is wel vaker voorzitter geweest, heeft vanuit de fractie regelmatig bestuursvergaderingen 
bijgewoond en vond dat een leuke club. Binnen de bredere taken van de voorzitter, ziet hij vooral 
een uitdaging in het meer rechttrekken van de verdeling van de leden over stad en platteland. 
 
Er zijn verder geen vragen aan Beau of Harrie. 
Ria geeft nog een keer aan, dat de verkeerde ledenlijst beschikbaar is gesteld, waardoor de stemtool-
link nog niet verzonden kan worden. Dit gebeurt alsnog zo spoedig mogelijk na het weekend; ieder 
lid heeft dan 48 uur de tijd om de stem uit te brengen. 
Gijs wijst er nog op, dat Harrie en Beau niet elkaars tegenkandidaten zijn. Er kunnen zonder meer 
meerdere algemene bestuursleden tegelijk gekozen worden. 
 
Dan neemt Gijs het woord, om een dankwoord aan de vertrokken / vertrekkende bestuursleden uit 
te spreken. Hij memoreert Brian Geertsema, Claude Ravisé en Musetta Blaauw en dankt hen voor 
hun inzet in hun jaren als bestuurslid. 
Gijs staat wat langer stil bij Ria, die nu haar voorzitterschap neerlegt. Hij loopt kort langs haar 
carrière binnen GL, die in 1997 begon. Hij dankt haar voor haar grote inzet en betrokkenheid. 
 
Ria neemt kort het woord en bedankt alle bestuursleden met wie zij in de afgelopen jaren heeft 
mogen samenwerken. Zij kijkt terug op een mooie reis, die begon met GL als oppositiepartij, toen 
een partij die aan het college deelnam, en nu de grootste partij in de staten van Groningen is, en 
coalitiepartij. Als je het hebt over stoppen op je hoogtepunt ….:-) 
Zij bedankt in het bijzonder de fractie en de gedeputeerde, en staat wat langer stil bij de 
ondersteuning door Henk de Weerd. Mede dankzij hem zijn er hele korte lijnen tussen bestuur, 
fractie en gedeputeerde. 



           Provinciaal bestuur 

6 
 

Zij stipt nog aan, dat GL er weer een burgemeester bij heeft in de Provincie, in Stadskanaal. Ook zo 
laat GroenLinks zien steeds een betrouwbare bestuurspartner te zijn. 
Als Ria aan hoogtepunten in haar carrière binnen GL denkt, komt zij uit op alle gesprekken die zij 
voerde met mensen die vanuit betrokkenheid iets voor de partij en onze zaak wilden doen. 
 
In de chatfunctie schrijven diverse leden lovende en waarderende woorden voor en over Ria. Een 
poging om in de digitale omgeving te applaudisseren loopt qua geluid wat minder omdat lang niet 
iedereen tijdig de microfoon aan heeft staan; maar daarom niet minder wel welgemeend! 
 

8. Presentatie Landelijk Bestuur 
Gebke licht aan de hand van een korte presentatie (waarvan zij toezegt dat zij deze zal delen) toe 
waar het landelijk bestuur mee bezig is, waar accenten liggen en prioriteiten. 
Zij vraagt aan de leden of zij nog onderwerpen of accenten missen in het lijstje voor het beleidsplan 
voor het landelijk bestuur. 
Musetta zegt al een paar jaar de aandacht voor het ommeland / platteland te missen. Alle aandacht 
en uitingen van GL lijken gericht te zijn op de steden en de problematiek / uitdagingen die daar 
spelen. Zij heeft zelfs het gevoel, dat het Landelijk Bureau hier actief tegenwerkt. 
Gebke vindt dit een terecht punt; zij en Musetta hebben het daar ook al eerder over gehad. Zij vangt 
ook op dat sommige leden van de partij dit accent ook missen in het landelijke 
verkiezingsprogramma van GL. Reagerend op de opmerking van Musetta dat het soms lijkt of het LB 
tegenwerkt: dat zal zeker niet het geval zijn, maar dat het veel sterker kan, dat is zeker.  
Gebke zal Musetta benaderen voor het bespreken van concrete ideeen die er zijn om het platteland 
beter ‘op de radar’ te krijgen. 
Musetta stipt daarop nog aan, dat het schrappen van de lokaal georganiseerde bestuursondersteu-
ning wat haar betreft wel illustratie is van actief tegenwerken. De poging om dit voor elkaar te 
krijgen, heeft littekens achtergelaten. 
Roelof is het eens met Musetta, en geeft aan, dat het wat hem betreft nog veel breder ligt: in 
beeldvorming en woordkeuze laat GL niet zien te beseffen dat 40% van de bevolking van Nederland 
in dorpen met minder dan 4000 inwoners woont. 
Musetta noemt in dit verband de recente brief van Jesse Klaver, waarvan meerdere leden in 
Eemsdelta hebben aangegeven, daar geen meerwaarde voor hun werk in het Eemsdeltagebied in te 
zien. 
Henk noemt dit de paradox van GroenLinks: mooie visies voor het landelijk gebied, maar in dat 
landelijk gebied ontbreekt het draagvlak. 
Daarna benoemt Henk iets anders dat hem opvalt: GL wordt steeds groter, en daarmee ook steeds 
centralistischer. Dat is misschien logisch, maar hoe houden we de 25-30 duizend leden er bij. Dat is 
een uitdaging waar het bestuur goed over moet nadenken. 
Gebke vindt het fijn om de feedback te horen. Er gebeurt veel rond de verschillende rollen die het 
bestuur en partij hebben. Zij oppert om eens met een aantal mensen bij elkaar te komen om gericht 
over het betrekken van het plattelandsgebied en de inwoners daarvan te bespreken. 
Diverse leden geven aan, daartoe graag bereid te zijn. 
Gebke reageert ook nog op de gesignaleerde centralistische tendens. Het klopt dat met de groei van 
de partij een aantal zaken nu centralistisch wordt opgepakt. Maar dat neemt niet weg, dat er ook 
ruimte moet zijn voor die andere invalshoek. Ook rond dit thema wil zij graag met mensen in 
gesprek. 
 

9. Onderwerpen, vreemd aan de orde 
 
Motie samen met de Grünen tegen kernenergie 
Ria stipt aan, dat deze motie tijdig is ingediend, en is voorbereid door Bas, Roelof en Harrie. Zij nodigt 
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hen uit om een korte toelichting te geven. 
Harrie licht toe. De aanleiding lag in contact met de Grünen uit Niedersachsen (Leer) die hem 
benaderden over een gezamenlijke aanpak van dit onderwerp. Hierop heeft video-overleg plaats 
gevonden, hetgeen leidde tot deze concept-motie. Ook GL Drenthe heeft zich hierbij aangesloten. 
Roelof vertelt aanvullend, dat ‘as we speak’ het onderwerp ook op een vergadering van de Grünen 
staat, waar het Drentse Statenlid voor Groen Links op hun bijeenkomst over spreekt. 
Hij licht nog toe, dat de Duitse collega’s niet snappen wat er nu in Nederland gaande is, met de 
recente standpunten van VVD en CDA. Wellicht proberen die partijen de PVV en FvD de wind uit de 
zeilen te nemen, maar dat maakt de zorg er niet minder op. 
Ria geeft nog aan, dat zij heeft geprobeerd het bestemmingsplan tegen te houden waarmee 
kernenergie in de Eemshaven mogelijk werd gemaakt; dat is helaas niet gelukt. Hoe dan ook is het 
goed, dat dit onderwerp weer stevig bij ons op de agenda komt, met deze motie. 
 
Zij roept de leden ook bij dit onderwerp op om gebruik te maken van de stemtool zodra deze 
beschikbaar is gesteld. 
 

10. Rondvraag 
Musetta deelt mede, dat er in het kader van de verkiezingscampagne in Eemsdelta bomen 
uitgedeeld gaan worden, en nodigt leden uit om te komen helpen. 
 
Hierna sluit Ria de vergadering. 
 
 

.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-. 
 
 



Evaluatie Tweede Kamerverkiezingen 

Er is al veel gezegd en geschreven over de voor ons zeer teleurstellende uitslag van de Tweede 

Kamerverkiezingen. In de maanden maart en april is er één op één contact geweest tussen de 

voorzitter van het landelijk bestuur Katinka Eikelenboom en de voorzitter plus de fractievoorzitter 

van de provinciale afdeling. Ook zijn er ledenbijenkomsten geweest en heeft het landelijk bestuur 

een commissie in het leven geroepen die onderzoek doet naar de oorzaken van de 

verkiezingsnederlaag: de begeleidingscommissie Analyse en Reflectie Tweede Kamer verkiezingen 

‘21. Tot slot is er eind april een bijeenkomst voor Groninger afdelingsbestuursleden, raadleden, 

Statenleden, wethouders en gedeputeerde met leden van landelijk bureau en het landelijk bestuur. 

Ook is er op diverse lokale ledenvergaderingen gesproken over de belabberde uitslag. 

Kortom: de Tweede Kamerverkiezingen zijn al veelvuldig geëvalueerd. Toch willen we ook op deze 

PLV de leden de gelegenheid geven te spreken over de Tweede Kamerverkiezingen. We horen graag 

van de leden wat er in hun ogen beter kan bij de volgende verkiezingen.  
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Financieel Jaarverslag 2020

Begroting Resultaat Begroting Resultaat
2021 2020 2020 2019

Baten
1 Bijdrage landelijk GroenLinks € 4.500,00 € 5.155,35 € 4.500,00 € 4.670,40
2 Afdrachten provinciaal GroenLinks € 2.750,00 € 2.590,00 € 2.750,00 € 2.735,00
3 Rente € - € 1,19 € 5,00 € 7,20
4 Diversen € - € 0,01 € 25,00 € 120,01
5 Campagne € - € - € - € 18.314,94

Totaal € 7.250,00 € 7.746,55 € 7.280,00 € 25.847,55

Lasten
6 Kosten bestuur € 250,00 -€ 281,59 € 150,00 -€ 536,59
7 Bankkosten Triodos € 150,00 -€ 213,12 € 130,00 -€ 184,38
8 Ledenvergaderingen € 250,00 € - € 100,00 -€ 137,25
9 Huur Faciliteiten GL afd. Gron. € 550,00 -€ 544,56 € 550,00 -€ 544,56

10 Reservering Verkiezingsfonds € 4.850,00 -€ 5.250,00 € 5.250,00 -€ 6.000,00
11 Campagne € - € - € - -€ 16.543,07
12 Activiteiten / ledenactivering € 750,00 € - € 750,00 -€ 1.820,01
13 Activiteiten samen met de Grünen € 250,00 € - € 250,00 € 0,00
14 Onvoorzien € 200,00 € - € 100,00 -€ 500,00

Totaal € 7.250,00 -€ 6.289,27 € 7.280,00 -€ 26.265,86

Resultaat lopend jaar € 1.457,28 -€ 418,31

Balans 31-dec. 31-dec.
2020 2019

Activa
19 Triodosrekening €9.416,13 €2.710,05
20 Spaarrekening ASN €3.814,41 €3.813,21
21 Nog te ontvangen € - € -
22 Overige vorderingen € - € -

Totaal activa €13.230,54 €6.523,26

Passiva
23 Nog te betalen € - € -
24 Verkiezingsfonds €5.250,00 € -
25 Vooruitontvangen € - € -
26 Vermogen afdeling €6.523,26 €6.941,57

Resultaat lopend jaar €1.457,28 -€418,31
Totaal passiva €13.230,54 €6.523,26

Toelichting
1. De landelijke bijdrage is in 2020 hoog uitgevallen, voor 2021 is de hoogte van de 
bijdrage nog niet bekend.4. De penningmeester heeft 1 cent over gemaakt om zich te legitimeren bij ASN.



6. De kosten voor het bestuur blijken elk jaar hoger dan begroot. In de begroting is 
rekening houden met ten minste een bestuursdag en is er ruimte voor een redelijke 
hoeveelheid bloemetjes en flesjes wijn als attentie.
7.  De kosten voor een zakelijke rekening bij de Triodos zijn 150 euro per jaar. Er zijn voor 
dit jaar geen kosten meer voor pinpassen en papieren afschriften.
8. In verband met de maatrelegen rond Covid-19 houden we er rekening mee dat we extra 
kosten hebben voor het huren van een ruimte buiten het pand.



Verslag  Kascontrolecommissie GroenLinks afdeling Provincie Groningen 2020 
 
De kascontrolecommissie (Jeltje Meulenbroek en Joram ter Beek, Mario Post was niet aanwezig) heeft van 
de GroenLinks Afdeling Provincie Groningen de jaarrekening 2020 gecontroleerd. 
De kascontrolecommissie is van oordeel dat de cijfers een getrouw beeld geven van het financieel beheer 
over 2020. 
 
De digitale verwerking van de administratie gaat op een nette en gestructureerde wijze. 
 
Het jaar 2020 was in alle opzichten een bijzonder jaar. Een jaar waarin je als vereniging graag dicht bij je 
leden wil staan en waarbij je de verbinding wil leggen. Dit zie je terug in de financiële cijfers. Geen 
activiteiten, geen grensoverschrijdend uitwisseling. Hierdoor vonden er (naar alle waarschijnlijkheid) een 
laagte record plaats met betrekking tot het aantal financiële transacties. 
 
Ondanks of dankzij de pandemie heeft de afdeling een mooie start kunnen gaan maken met het opbouwen 
van een buffer voor provinciale verkiezingen in 2023 
 
De kascontrolecommissie maakt zicht hierdoor ook geen zorgen over de liquiditeitspositie van de afdeling. 
 
De kascontrolecommissie adviseert de Ledenvergadering: 

1. De jaarrekeningen 2020 van GroenLinks Afdeling Provincie Groningen goed te keuren; 
2. De penningmeester en bestuur over het jaar 2020 décharge te verlenen. 

 
Groningen, 11 april 2021 
 
Jeltje Meulenbroek 
Joram ter Beek 



Verantwoording en voordacht kandidaat bestuurslid 

Op dit moment bestaat het afdelingsbestuur uit de volgende benoemde leden: Harrie Miedema, Gijs 

van der Kroef, Joris Engers, Niek Peters, Beau Hegemann en Peter Post. Art 39 van het landelijk 

huishoudelijk reglement schrijft voor dat er minimaal drie bestuursleden dienen te zijn: voorzitter, 

secretaris en penningmeester. We voldoen (ruimschoots) aan dit enige voorgeschreven vereiste. 

Maar we hebben al vaker aangegeven dat ons bestuur slagkracht mist. Daarom hebben we op de PLV 

in november gemeld dat sollicitanten altijd welkom zijn. Of er nu wel of niet een concrete vacature 

uitstaat.  

Eind januari nam nieuw lid Marlike Reitsma contact met ons op. Marlike gaf aan interesse te hebben 

in een functie in het bestuur. Na een kennismakingsgesprek met de secretaris heeft ze sinds februari 

meegedaan met de bestuursvergaderingen. Ook heeft ze de hei-dag van het bestuur mede 

georganiseerd en is ze aanwezig geweest bij een gezamenlijke vergadering van bestuur en fractie.  

Het bestuur is erg enthousiast over de frisse blik, proactieve houding en haar bereidheid de handen 

uit de mouwen te steken. Marlike is energiek en is een welkome aanvulling voor het bestuur. Het 

bestuur draagt daarom vol overtuiging Marlike voor als algemeen bestuurslid. Elders in de stukken 

stelt Marlike zich voor aan de ledenvergadering.  
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Introductie Marlike Reitsma 
 
Ik ben Marlike Reitsma. Geboren in Haren GN. Ik heb 20 jaar in Utrecht gewoond maar had altijd het ver-
langen om weer terug te gaan naar mijn geboortegrond. Dat is gelukt! Ik woon nu al weer 10 jaar in de 
provincie Groningen, waarvan ik de afgelopen 4 jaar heb mogen genieten van het prachtige Hogeland. 
 
In mijn dagelijkse professionele leven houd ik mij bezig met het trainen van groepen en het geven van indi-
viduele begeleiding op het gebied van bewust leiderschap. Door middel van het herformuleren van blokka-
des, te komen bij verlangen, passies en talenten. Zodat men weer vanuit het hart kan werken en leven.  
 
In mijn privé leven geniet ik van mijn samengestelde gezin met zes kinderen en het wonen op het prachtige 
Hogeland. Iedere dag geniet ik weer van de prachtige natuur en rust die dit gebied te bieden heeft. 
 
Het verlangen om in de politiek actief te worden werd geactiveerd toen ik werkzaam was als hulpverlener 
van kansarme jongeren in Oost Groningen.  Ik zag als hulpverlener hoe weinig mogelijkheden de jongeren 
in dit gebied hadden voor een vruchtbare toekomst. Dat raakte mij, omdat ik van mening ben dat we als 
volwassenen de plicht hebben om ons steentje bij te dragen voor een betere toekomst voor de jeugd. 
 
Zeker als je kijkt naar het toekomstperspectief van alle jongeren nu in Nederland vind ik dat we een grote 
slag te slaan hebben, op meerdere vlakken. Denk bijvoorbeeld aan klimaatverandering, de huidige wo-
ningmarkt, werkgelegenheid en de energietransitie.  
Hierbij is het belangrijk dat we niet onze kop in het zand steken, maar zorgen dat de fundering waarop onze 
jeugd moet gaan bouwen, stevig genoeg is. Dat we onze kennis en kunde inzetten om op een later moment 
met een goed gevoel het stokje over kunnen dragen aan de volgende generatie. 
 
Vanuit de gedachte “Be the change you want to see.” wil ik graag het provinciaal bestuur GroenLinks Gro-
ningen in haar ideeën ondersteunen.  
Mijn wens is dat GroenLinks voor een breder publiek toegankelijk wordt zodat we een groter draagvlak 
voor de veranderingen die nodig zijn kunnen creëren. 
 



In gesprek met de fractie 

In de vergaderstukken treft u een schriftelijke bijdrage van de fractie waarin de fractie in hoofdlijnen 

uitlegt wat de fractie de laatste maanden heeft gedaan.  Aanvullend op deze bijdrage gaat de fractie 

graag in gesprek met de leden. Op de agenda heeft het bestuur 25 minuten vrijgemaakt voor dit 

gesprek. Leden kunnen – maar dat is niet verplicht – vooraf al hun vraag mailen naar de secretaris 

van de afdeling: gijs.vdkroef@gmail.com.  
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Lijstje onderwerpen voor gesprek met de fractie Provinciale Ledenvergadering 12 mei 
 
1. ABP pensioenfonds: doorgaan met investeren in fossiele energie? 
2. Biomassa: onder welke voorwaarden is biomassa verantwoord te gebruiken als energiebron? 

3. Coronafonds: wie kan er gebruik maken van het provinciaal coronafonds? 
4. Deltaplan: waar moeten die extra woningen komen in Groningen? 

5. Diversiteit en inclusie: gelijke kansen voor iedereen. GL werkgroep opgericht.  
6. Duurzame energie, klimaatbeleid: windmolens en zonnepanelen: waar wel en waar niet? 

7. Gemeentelijke financiën: provinciaal initiatief om de gemeenten meer geld te laten 
krijgen van de Rijksoverheid 

8. Groene schoolpleinen worden onderdeel van het programma Bos en Hout 
9. Intensieve veehouderij: bedrijven zoeken de grenzen op. Wat is toelaatbaar? 
10. IPO: verbetering communicatie tussen IPO-bestuur en Statenleden 
11. Lelylijn: komt ie er? 
12. Luchtruim: meer straaljagers boven Gronings grondgebied 
13. Opslag kernafval: tegen. 
14. Participatie / Burgerberaad: de provincie is bezig met participatiebeleid. GroenLinks wil daarbij 

graag een rol voor het burgerberaad 
15. Ring Zuid, Wunderline en N33: de extra kosten voor Ring Zuid gaan ten koste van de Wunderline 

en de N33.  
16. Sociale woningbouw: één inschrijvingsprocedure voor alle woningbouwcorporaties in de 

provincie 
17. Trein richting Zernike: welke route moet het worden? 
18. Uitbreiding Eemshaven: drie dorpen krijgen een industrieterrein voor hun neus, maar de 

Eemshaven wordt belangrijker als plek waar mensen aan de slag kunnen 
19. Versterking: Wanneer wordt er eindelijk begonnen met het versterken van gebouwen in het 

aardbevingsgebied? 
20. Vliegveld Eelde: is een duurzame toekomst mogelijk?  
 



Verantwoording bestuur 

Omdat de corona pandemie het afgelopen jaar gewoon door is gegaan, heeft het bestuur alleen 

regelmatig digitaal vergaderd en is digitaal aangeschoven bij diverse overleggen zoals o.a. 

fractievergaderingen, regio-overleggen, het overleg tussen de 3 noordelijke provinciën en het 

landelijke overleg van de provinciale voorzitters. 

De pandemie is nog steeds niet over. Vandaar dat we deze voorjaars-PLV opnieuw online gaan 

houden. We hopen dat in zomer de meeste mensen ingeënt zijn en dat we elkaar weer fysiek kunnen 

ontmoeten. Tot die tijd tot ziens online! 

Overleg met andere provinciale voorzitters 

Er is voor de verkiezingen overleg geweest met de noordelijke voorzitters over het bijna ontbreken 

van kandidaten hoog op de lijst vanuit Noord-Nederland, inclusief Overijssel en Flevoland. Dit heeft 

geresulteerd in een mail aan het landelijk bestuur om dit de volgende keer echt anders, beter te 

doen. 

Daarnaast is er nu een regelmatig overleg met alle andere provinciale voorzitters. Daarbij is aandacht 

besteed aan de positie van de bestuursmedewerker, die in sommige provincies is verdwenen, maar 

waarbij voor de meerderheid, waaronder Groningen, geldt dat men deze medewerker wil behouden. 

Ook is er overleg geweest na de slechte verkiezingsuitslag van maart. Daarbij werden wonden gelikt, 

kritische noten gekraakt, maar toch ook weer positief vooruitgekeken. In Groningen is er op 24 april 

nog een evaluatiebijeenkomst met het landelijk partijbestuur voor kaderleden. Ook in Groningen 

heeft GroenLinks stevig verloren en het zal een hele opgave worden om dit verloren terrein volgend 

jaar bij de gemeenteraadsverkiezingen terug te winnen. 

Heidag 

Met een nieuwe voorzitter en ook Beau als nieuw bestuurslid, plus een kandidaat-bestuurslid, heeft 

het bestuur in februari een digitale heidag gehouden om beter met elkaar kennis te maken en ook de 

belangrijke thema's voor de komende maanden en jaren met elkaar door te werken. Eén belangrijk 

speerpunt voor het komende jaar is de aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen van volgend jaar 

maart. Daarvoor hebben de bestuursleden de acht lokale afdelingen in Groningen onderling verdeeld 

om nauw contact mee te onderhouden en te inventariseren op welke wijze het provinciaal bestuur 

deze afdelingen kan ondersteunen. 

Vacatures 

Er heeft zich de afgelopen periode iemand gemeld die wil toetreden tot het provinciaal bestuur, 

Marlike Reitsma. Zij heeft vanaf februari al meegedraaid in het bestuur en wordt nu aan de 

ledenvergadering voorgedragen als bestuurslid (zie elders in deze vergaderbundel). Het bestuur 

heeft behoefte aan versterking, mede omdat niet iedereen volledig inzetbaar is door drukte met 

werk en privéomstandigheden. 

Conflicten 

Helaas moest het bestuur aan de slag met problemen binnen twee afdelingen in Oost-Groningen. In 

Veendam was de afsplitsing van raadslid Trevor Mooiman helaas niet meer te voorkomen. Hij kon 

niet meer overweg met de rest van de steunfractie in Veendam en is voor zichzelf begonnen. 

Ook in Midden-Groningen ontstonden problemen binnen de GroenLinks-fractie. Dit heeft geleid tot 

het vertrek van Henk Bos als raadslid. Hij kon zich niet verenigen met het standpunt van de tweede 

Kamerfractie over de gaswinning en is ook voor zichzelf begonnen. Ook hier kwam het conflict pas bij 

het provinciaal bestuur terecht toen de breuk al praktisch een feit was. Heel vervelend, maar we zijn 



druk bezig met de overige mensen binnen de afdelingen om vol enthousiasme mee te doen aan de 

gemeenteraadsverkiezingen van volgend jaar. 
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Deelname aan Provinciale Statenverkiezingen 2023 

Het landelijk huishoudelijk reglement schrijft in artikel 33 voor dat de ledenvergadering beslist over 

deelname aan verkiezingen in een vertegenwoordigend orgaan. De Provinciale ledenvergadering 

bepaalt dus of de provinciale afdeling GroenLinks Groningen meedoet aan de verkiezingen voor de 

Provinciale Staten. Het bestuur stelt de ledenvergadering voor dat de provinciale afdeling meedoet 

aan de Provinciale Statenverkiezingen in 2023. 
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Voordracht kascommissie 

Art 25 lid 1 statuten bepaalt dat de ledenvergadering jaarlijks een kascommissie benoemt. De 

kascommissie moet uit minimaal twee leden bestaan. Het bestuur draagt de volgende leden voor om 

in de kascommissie benoemd te worden: Joram ter Beek en Mario Post.  
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Voordracht kandidatencommissie gedeputeerde 

De kandidatencommissie voor de gedeputeerde is conform art 4 lid van ons provinciale huishoudelijk 

reglement benoemd in de PLV van november 2018, de PLV waarin ook de kandidatenlijst voor de 

Provinciale Statenverkiezingen is gekozen. Deze commissie heeft zitting gedurende de hele 

Statenperiode. Art 4 lid d bepaalt dat er minimaal één bestuurslid in de commissie moet zitten. 

Doordat het bestuur sinds november 2018 van samenstelling is veranderd, voldoet de commissie niet 

meer aan het vereiste van één bestuurslid.  

Het bestuur draagt bestuurslid Niek Peeters voor als lid van de kandidatencommissie gedeputeerde.  
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